
Nakon doručka u raskošnom hotelu u predvorju hotela okupila se grupa koja je bila spremna za 
obilazak murala grada Philadelpia-e.  

U mini busu nas je čekala razgovorljiva gđa Amy Johnston koja je inače koordinator za odnose sa 
javnošću. 

U počeku nam je objasnila o programu anti grafiti koji je počeo 1984 godine kada je Phily imala 
veliki problem kako se riješiti grafita i na ideju tadašnjeg gradonačelnika God-a koji je osmislio 
antigrafitnu mrežu koja je prerasla u muralnu umjetnost.  

Veliki broj umjetnika uključio se u ovaj program kao i građana same Phily. 

Objasnila nam je 5 načina da se uradi mural i tehnika kojima se rade. ( kvadratići, projekcija, grid 
metoda, mozaik i folija). Obilazeći murale shvatili smo da je ovo jedan predivan način za 
predstavljanje različitih kultura i tradicija koje su naseljavale ameriku, zatim predstavljanje 
značajnih događaja koji su obilježili ameriku kao i zajedničkog rada i rasta ove države.  

Ovaj metod je sada prerastao u jednu značajnu turističku atrakciju ovog grada i poseban čar je taj 
što je veliki dio murala oslikan baš u siromašnijim četvrtima koje se na taj način promiču. 

Gđa Johnstone nam je rekla da je trenutno 3,500 murala na listi čekanja a da je za oslikavanje 
jednog murala potrebno oko 3 mjeseca aktivnog rada. 

Trenutno u Phily postoji 2.800 murala i da njihov broj raste svakim danom. 

Svoje putovanje i obilazak završili smo grupnom slikom ispod jednog od njih koji simbolizira 
različite kulture, rase na jednom mjestu. 

Nakon kratkog predaha i odmora u sobama bili smo potpuno spremni za Panel diskusiju na kojoj 
su nas naši predstavnici Ankica Dragin, Siniša Skočibušić, Petar Spremo i Haris Gorak lijepo 
predstavili. Uz nekolicinu zvanica iz IVC-a obavili smo naše predstavljanje i panel diskusija je 
krenula, bila su to pitanja o otvorenosti naših zemalja prema ostalim u pogledu, trgovine, kulture i 
ostalog. Bilo je i nekoliko sugestija na karte naše zemlje koje su dostavljenje svim učesnicima na 
kojima je izostavljen dio Hrvatske, ali IVC je imao objašnjenje da mape preuzimaju od CIA, tako 
da su dalji komentari bili suvišni. 

Razmijena iskustava i prakse sa područja iz kojih dolazimo pomogla je i nekima od prisutnih da 
bolje razumiju status izbjeglih osoba sa kojima rade trenutno te dala ideje za dalji rad. 

Nakon ugodnog razgovora imali smo malu zakusku te smo se nakon toga uputili pješice do hotela 
ili pak na neko osvježenje. U periodu boravka u Phily imali smo priliku skoro svaku noć 
prisustovati na nekom od predizbornih stožera na kojima se propagiralo glasanje za jednog ili 
drugog kandidata ali u strogo demokratskom obliku koji je za svaku pohvalu. 


